
Protokół 
XLV Sesji Rady Gminy Kleszczewo 

z dnia 05 września 2018r. 
 

Posiedzenie  rozpoczął o godzinie 16:10 Przewodniczący obrad Pan Henryk Lesiński, 
który przywitał przybyłych na sesję radnych, sołtysów, pracowników gminy oraz 
zaproszonych gości.  

W związku ze złożeniem mandatu przez radnego Andrzeja Szymczaka skład Rady 
Gminy obejmuje 14 radnych. Postanowieniem Nr 773-6/18 z dnia 01 sierpnia 2018r. 
Komisarz Wyborczy w Poznaniu I stwierdził wygaśnięcie mandatu radnego Rady Gminy 
Kleszczewo – Pana Andrzeja Szymczaka. Zgodnie z art. 16 ust. 1 ustawy z dnia 11 stycznia 
2018r. o zmianie niektórych ustaw w celu zwiększenia udziału obywateli w procesie 
wybierania, funkcjonowania i kontrolowania niektórych organów publicznych od dnia 
wejścia w życie niniejszej ustawy do zakończenia kadencji organów jednostek samorządu 
terytorialnego, w czasie której niniejsza ustawa weszła w życie nie przeprowadza się nowych, 
przedterminowych i uzupełniających wyborów tych organów, z wyjątkiem wyborów 
zarządzonych przed dniem wejścia w życie niniejszej ustawy. Mandat radnego pozostaje 
nieobsadzony do końca kadencji. 

Pan Przewodniczący zarządził głosowanie obecności i stwierdził, że sesja jest 
prawomocna ze względu na quorum. 
W sesji udział wzięli radni: 
Marek Borowczyk 
Jarosław Bytniewski 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Marek Maciejewski 
Tomasz Maćkowiak 
Donata Michałowska 
Jan  Rajchelt 
Jakub Żołądek 
oraz sołtysi: 
Jolanta Fludra 
Czesław Książkiewicz 
Stanisław Lesiński 
Jan Mąderek 
Halina Michalak-Szczepaniak 
Eugeniusz Nowicki 
Ferdynand Nowicki 
Mirosława Rutkowska 
Mieczysław Tomkowiak 
Lucyna Jaroszewska 
Jacek Walkowiak 
Paweł Doba 
a także: 
Bogdan Kemnitz – Wójt Gminy 
Genowefa Przepióra  - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy  



Jolanta Litka  - Skarbnik Gminy  
Anna Woźniak - Tyczka – radca prawny 
Agnieszka Pakulska-Schoen – Kierownik referatu infrastruktury komunalnej i inwestycji 
Marzena Socha – Dyrektor Zespołu Szkół w Kleszczewie 
Andrzej Szymczak – Dyrektor Zespołu Szkół  w Tulcach 
 

Przewodniczący obrad przywitał na posiedzeniu Pana Grzegorza Stachowiaka, byłego 
Dyrektora Zespołu Szkół w Tulcach oraz Panią Ewę Bac-Ksycką byłą Wicedyrektor ZS w 
Tulcach i przekazał głos Panu Wójtowi. 

Pan Wójt w imieniu własnym oraz Samorządu Gminy  podziękował odchodzącym na 
emeryturę Dyrektorowi Zespołu Szkół w Tulcach Panu Grzegorzowi Stachowiakowi oraz 
Pani Wicedyrektor Ewie Bac-Ksyckiej za wieloletnią efektywną i efektowną pracę. Szkoła w 
Tulcach odnosiła wiele sukcesów, chętnie przybywali do niej uczniowie z ościennych gmin 
(Poznań, Swarzędz). 

Zarówno Dyrektor Stachowiak jak i Dyrektor Bac-Ksycka podziękowali za dobrą 
współpracę z Panem Wójtem i Radą Gminy oraz uchwały wspierające działalność placówki, 
oboje zapewnili także, że w dalszym ciągu zamierzają poświęcać swój czas pracy z dziećmi. 

Przewodniczący obrad poinformował, że proponowana jest zmiana porządku obrad i 
przekazał głos Pani Sekretarz.  

Pani  Sekretarz wyjaśniła, że proponowana jest zmiana porządku obrad polegająca na 
dodaniu dwóch punktów: 
- pkt 11 tj. „Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji w sprawie zmiany 
granic Sołectwa Kleszczewo i Sołectwa Bylin w Gminie Kleszczewo.” Konsultacje będą 
przeprowadzone w trybie określonym Uchwałą Nr XIV/93/2007 Rady Gminy Kleszczewo z 
2007 roku. 
- pkt 12 tj. „Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego teren 
zlokalizowany w Krzyżownikach.”  
Pan Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 9 radnych. 
Za przyj ęciem porządku obrad głosowało 9 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radnych. 
 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie protokołu  z  obrad  z poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej sesji. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia  Regulaminu dostarczania wody  i 

odprowadzania ścieków  obowiązującego na terenie gminy Kleszczewo.  
6. Podjęcie uchwały w sprawie  nabycia na własność Gminy Kleszczewo nieruchomości 

położonej w miejscowości Tulce. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

ograniczonego nieruchomości położonej w obrębie Krzyżowniki. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie  rozpatrzenia petycji. 



9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany  uchwały budżetowej na 2018r. 
10. Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kleszczewo na lata 2018-2040. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji w sprawie zmiany granic 

Sołectwa Kleszczewo i Sołectwa Bylin w Gminie Kleszczewo 
12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego teren 
zlokalizowany w Krzyżownikach. 

13. Przygotowanie szkół do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 2018/2019. 
14. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
15. Zapytania i wolne wnioski. 
16. Zakończenie. 
 

Ad. 2 porządku posiedzenia  
Radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad. 3 porządku posiedzenia  

Przewodniczący poinformował, że żaden z radnych nie zgłosił uwag do protokołu.  
W związku z powyższym członkowie Rady przeszli do głosowania nad jego przyjęciem.  
W chwili głosowania na sali obecnych było 9  radnych. 
Za przyj ęciem protokołu głosowało 9 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych.   
 
Ad. 4 porządku posiedzenia  

Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XLIV Sesji Rady Gminy 
przedstawiła Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały Nr XLV/364/2018 w sprawie uchwalenia  Regulaminu dostarczania 
wody  i odprowadzania ścieków  obowiązującego na terenie gminy Kleszczewo przedstawiła 
Pani Sekretarz. Projekt uchwały był szczegółowo omawiany podczas posiedzeń komisji. 
Regulamin otrzymał pozytywną opinię dyrektora Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej 
Wód Polskich w Poznaniu. Regulamin jest już gotowy do uchwalenia. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 9 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 9 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLV/364/2018 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 6 porządku posiedzenia 



Projekt uchwały Nr XLV/365/2018 w sprawie nabycia na własność Gminy 
Kleszczewo nieruchomości położonej w miejscowości Tulce przedstawiła Pani Pakulska-
Schoen. Projekt uchwały był szczegółowo omawiany podczas posiedzenia komisji i dotyczy 
działki położonej w miejscowości Tulce o powierzchni 0,0164 ha. Działka ma kształt drogi, 
wydzielona została na wniosek Gminy z działki mieszkaniowej w celu zaspokajania 
zbiorowych potrzeb mieszkańców, połączenia ulicy Orzechowej z ulicą Liliow ą. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 9 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 9 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLV/365/2018 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 7 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały Nr XLV/366/2018 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze 
przetargu ograniczonego nieruchomości położonej w obrębie Krzyżowniki przedstawiła Pani 
Pakulska-Schoen. Projekt uchwały był szczegółowo omawiany podczas posiedzenia komisji. 
Pani Pakulska-Schoen wyjaśniła, że przetarg    jest    ograniczony    do    właścicieli   działek   
przylegających do działki nr ewid. 103, ponieważ istnieje brak możliwości zagospodarowania 
działki jako samodzielnej nieruchomości ze względu na jej parametry, działka ma kształt 
drogi. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 9 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 9 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLV/366/2018 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 

Ad. 8 porządku posiedzenia 
Projekt uchwały Nr XLV/367/2018 w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie budowy 

oświetlenia ulicznego w miejscowości Tulce przedstawiła Pani Sekretarz. Pani Sekretarz 
wyjaśniła, że petycja została złożona przez mieszkankę Tulec (zgodnie z ustawą o petycjach 
w przypadku braku zgody dane nie są upubliczniane. Petycja dotyczy wykonania robót 
budowlanych związanych z budową oświetlenia  ulicznego na działce drogowej nr 481 (ul. 
Konwaliowa w Tulcach),  na odcinku ok. 110 m (od budynku  nr 83 do nr 99) stanowiącego 
drogę publiczną. Radni uznali petycję za zasadną bowiem Wójt Gminy uwzględniając 
potrzeby mieszkańców  zaproponował, aby ze środków budżetu Gminy w roku 2018r. 
przygotować projekt budowy przedmiotowego oświetlenia niezbędnego do realizacji 
inwestycji, natomiast  wykonanie robot budowlanych nastąpi   w 2019r.  
Projekt uchwały był szczegółowo omawiany podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 9 radnych. 



Za przyj ęciem uchwały głosowało 9 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLV/367/2018 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 

Ad. 9 porządku posiedzenia 
Projekt uchwały Nr XLV/368/2018 w sprawie zmiany uchwały budżetowej  na 2018r. 

przedstawiła Pani Skarbnik. Pani Skarbnik poinformowała, że dokonuje się zwiększenia 
dochodów o kwotę 461.050,59 zł  oraz zwiększenia wydatków o kwotę 298.282,20 zł. 

Następnie Pani Skarbnik przedstawiła zmiany wprowadzone do uchwały budżetowej 
w poszczególnych działach i rozdziałach. 

 
W dziale 600 Transport i łączność: 
- rozdział 60004 - dochody i wydatki: na podstawie informacji z Powiatu Średzkiego o 
planowanym zabezpieczeniu środków w m-cu wrześniu na pomoc finansową dla Gminy 
Kleszczewo na organizację transportu zbiorowego na odcinku Krerowo- Zimin – Śródka – 
Krzyżowniki – Bylin –Kleszczewo – Bugaj - Markowice zwiększono dochody w § 2710 o 
kwotę 5.523,00 zł. W tej samej wysokości zwiększono plan wydatków w §2310 - dotacja dla 
miasta i Gminy Kórnik z przeznaczeniem na dopłatę na rzecz operatora publicznego 
świadczącego usługi transportu publicznego. 
- rozdział 60016 - dochody i wydatki: Na podstawie umowy darowizny w §6290 
wprowadzono środki w kwocie 152.948,00zł na przebudowę ul. Sosnowej w Tulcach. 
W dziale 630 Turystyka: 
- rozdział 63095 – przesunięcie środków między paragrafami w ramach wydatków LGD 
„Aktywne sołectwa” – Tanibórz. 
W dziale 700 Gospodarka mieszkaniowa: 
- rozdział 70005 - dochody: zwiększono środki z tytułu planowanych wpływów majątkowych 
oraz dokonano przesunięć między rozdziałami z tytułu dofinansowania środków 
pochodzących z UE, w ramach przedsięwzięcia pn. „Termomodernizacja budynków 
użyteczności publicznej na terenie Gminy Kleszczewo - szkoły podstawowej w Kleszczewie 
w Ziminie oraz świetlicy wiejskiej w Poklatkach”. 
W dziale 710 Działalność usługowa: 
- rozdział 71004 – wydatki: zwiększono plan wydatków o kwotę 50.000,00zł na zmiany w 
planie zagospodarowania przestrzennego. 
W dziale 750 Administracja publiczna: 
- rozdział  75023 - wydatki: zwiększenie wydatków na zakup okularów korekcyjnych dla 
pracowników (praca przy monitorze) oraz przesunięcia między paragrafami. 
- rozdział  75075 - wydatki: przesunięcia między paragrafami w ramach wydatków z FS. 
(skorygowano w załączniku w ramach wydatków sołectwa Tanibórz wartości przed zmianą w 
§ 4210 oraz w § 4170).  
W dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa: 
- rozdział 75412 - wydatki: przesunięcia między paragrafami w tym: zmniejszenie środków 
w §2820 o kwotę 30.000,00zł do §4210,  przesunięcie wydatków w ramach realizacji tego 
samego przedsięwzięcia z FS Krzyżowniki i Śródka (z §4210 do §6060 w wys. 5.250,00zł - 
na zakup motopompy do OSP). 



 
W dziale 756 Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych osób 
nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem: 
Zwiększono plan dochodów z tytułu uzyskanych wpływów podatku od spadków i darowizn, 
podatku od czynności cywilnoprawnych oraz udziałach w podatku od osób prawnych. 
W dziale 758 Różne rozliczenia: 
- rozdział 75814 - dochody: zwiększono dochody z tytułu dobrowolnych wpłat na „AKCJĘ 
LATO” o kwotę 27.360,00zł. oraz w §0920 o kwotę 8.000,00zł z tytułu odsetek od środków 
zgromadzonych na rachunku. Ponadto na podstawie decyzji Wojewody Wielkopolskiego Nr 
FB-I.3111.292.2018.3 z dnia 21-08-2018 zwiększono dochody łącznie o kwotę 54.399,59zł. z 
tytułu zwrotu części wydatków wykonanych w ramach funduszu sołeckiego w 2017r. 
W dziale 801 Oświata i wychowanie: 
- rozdział 80101 - dochody: dokonano przesunięć między rozdziałami z tytułu 
dofinansowania środków pochodzących z UE, w ramach przedsięwzięcia pn. 
„Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej na terenie Gminy Kleszczewo- 
szkoły podstawowej w Kleszczewie w Ziminie oraz świetlicy wiejskiej w Poklatkach”. 
W dziale 851 Ochrona zdrowia: 
- rozdział 85154 - wydatki: zwiększono wydatki na przeciwdziałanie alkoholizmowi o 
45.601,46zł oraz dokonano przesunięć między paragrafami na wniosek Kierownika OPS. 
W dziale 852 Pomoc społeczna oraz 855 Rodzina: 
zmiany dochodów z tytułu otrzymanych dotacji od Wojewody Wielkopolskiego na realizację 
programu „Dobry start” oraz „Program asystent rodziny i koordynator rodzinnej pieczy 
zastępczej na rok 2018”. Jednocześnie wprowadzono zmiany po stronie wydatków o kwoty 
pochodzące ze zmian dotacji w planie OPS.  
Ponadto dokonano przesunięć między rozdziałami i paragrafami -  wprowadzono środki w 
wys. 3.690,00zł na zakup klimatyzacji do świetlicy OPS. 
W dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska: 
- rozdział 90003 - wydatki : przesunięcia między paragrafami w ramach wydatków z 
Funduszu Sołeckiego. 
- rozdział 90004 - dochody: korekta dochodów o kwotę 28.500,00zł. (środki na zakup drzew 
miododajnych zostały wcześniej wprowadzone w rozdziale 01042 na podstawie 
zawiadomienia z UMWW). 
- rozdział 90095 - wydatki: przesunięcia między paragrafami w ramach wydatków z 
Funduszu Sołeckiego. 
W dziale 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego: 
- rozdział 92109 - wydatki: przesunięcia między paragrafami w ramach wydatków z 
Funduszu Sołeckiego oraz zwiększenie środków na termomodernizację świetlicy wiejskiej w 
Poklatkach o kwotę 3.321,00zł. 
- rozdział 92114 - wydatki: zwiększono środki na dotację dla GOK o kwotę 142.000,00zł z 
przeznaczeniem na: renowację elewacji budynku 122.000,00zł, oraz na zorganizowanie 
obchodów „100 –lecia odzyskania niepodległości” 20.000,00zł. 
- rozdział 92195 - wydatki: przesunięcia między paragrafami w ramach wydatków z FS. 
W dziale 926 Kultura fizyczna: 
- rozdział 92601- wydatki:  zwiększono plan wydatków w §4270 o kwotę 33.000,00zł z 
przeznaczeniem na realizację projektu pn. „Remont pomieszczeń zaplecza hali widowiskowo-



sportowej w Kleszczewie” –  „Szatnia na medal” (w ramach dofinansowania ze środków 
własnych Urzędu Marszałkowskiego – Departament Sportu. 
- rozdział 92695 - wydatki:  przesunięcia między paragrafami w ramach wydatków z FS. 

Deficyt budżetu w kwocie 28.298.647,00 zł zostanie sfinansowany przychodami z 
tytułu kredytów, pożyczek, emisji papierów wartościowych, nadwyżki budżetowej z lat 
ubiegłych i wolnych środków. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 9 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 8 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymał się 1 radny. 
Uchwała Nr XLV/368/2018 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 

Ad. 10 porządku posiedzenia 
Projekt uchwały Nr XLV/369/2018 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2018 – 2040 przedstawiła Pani Skarbnik. Pani 
Skarbnik poinformowała, że zgodnie ze zmianami w budżecie w 2018 roku, dokonano 
następujących zmian w  WPF: 
Zwiększenie dochodów w 2018 r. 485 635,54 zł 
w tym:  
Zwiększenie dochodów bieżących 161 215,68 zł 
Zwiększenie dochodów majątkowych 324 419,86 zł 
Zwiększenie wydatków w 2018 r. 322 867,15 zł 
w tym:  
Zwiększenie wydatków bieżących 302.520,15 zł 
Zwiększenie wydatków majątkowych 20.347,00 zł 
Deficyt (plan) po zmianach -28 298 647,00 zł 
Zmniejszenie przychodów -162 768,39 zł 
Dodano następujące przedsięwzięcia: 
 1) Naprawa dróg i ulic na terenie Gminy Kleszczewo na lata 2018/2019; 

 2) Sporządzenie zmiany  miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego Gminy    
Kleszczewo (umowa 15,16,17,18 z 2018r.). 

Dokonano zmiany w zakresie przedsięwzięcia: 
1) Sporządzenie zmiany miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego Gminy    

Kleszczewo (umowa 09,20,22,36,37 z 2017r.) 
2) Naprawa dróg i ulic na terenie Gminy Kleszczewo na lata 2017/2018; 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 9 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 8 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymał się 1 radny. 
Uchwała Nr XLV/369/2018 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 



Ad. 11 porządku posiedzenia 
Projekt uchwały Nr XLV/370/2018 w sprawie przeprowadzenia konsultacji w sprawie  

zmiany granic Sołectwa Kleszczewo i Sołectwa Bylin w Gminie Kleszczewo. Pani Sekretarz 
wyjaśniła, że przeprowadzenie konsultacji w sprawie zmiany granic Sołectwa Kleszczewo i 
Sołectwa Bylin jest inicjatywą Pana Wójta. Konsultacje przeprowadzone będą podczas zebrań 
z mieszkańcami w tych sołectwach w terminie od dnia   14 września  2018r. do dnia  19 
września 2018r.  zgodnie z uchwałą w sprawie konsultacji. Pani Sekretarz poprosiła Panią 
Pakulską-Schoen o  przedstawienia zakresu proponowanych zmian. uchwały.  

Pani Kierownik wyjaśniła, że potrzeba zmiany granic Sołectwa Kleszczewo i 
Sołectwa Bylin wynika z problemów związanych z odnalezieniem adresu mieszkańców 
Bylina mieszkających wzdłuż ulicy Sportowej w Kleszczewie. Zakład Komunalny w 
Kleszczewie Sp. z o.o. posiada dane adresowe miejscowości Kleszczewo i jest położony na 
jej terenie, natomiast ulica, przy której jest położony, należy do miejscowości Bylin. Nadto 
budowa drogi ekspresowej S-5 podzieliła Sołectwo Bylin, co spowodowało urbanistyczny, 
komunikacyjny oraz infrastrukturalny podział miejscowości - stąd droga ta stanowić ma linię 
graniczną między miejscowościami. 
Zmiana granic sołectw jest pierwszym etapem w zmianie obrębów. 

Wójt poinformował, że sprawie zmiany granic zwracają się właściciele nowo 
wybudowanych nieruchomości położonych wzdłuż ul. Sportowej w Kleszczewie, a także 
firma Product Plus, która posiada wprawdzie adres kleszczewski, ale jest zlokalizowana na 
gruncie wsi Bylin.  Geodezyjnie ul. Sportowa znajdująca się w ewidencji ulic w Kleszczewie, 
jest zlokalizowana na gruncie wsi Bylin, co często wprowadza w błąd korzystających z 
nawigacji GPS. Drogi wyznaczają naturalny podział miejscowości. Wszystkie kwestie 
zostaną bliżej omówione podczas konsultacji z mieszkańcami. 

Radny Rajchelt spytał, czy konieczna będzie zmiana numeracji domów? 
Pani Pakulska-Schoen odpowiedziała, że adresy będą musiały być zmienione, stara numeracja 
zostanie anulowana. 

Radni nie mieli więcej pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 9 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 9 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLV/370/2018 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 

Ad. 12 porządku posiedzenia 
Projekt uchwały Nr XLV/371/2018 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego 
teren zlokalizowany w Krzyżownikach przedstawiła Pani Pakulska-Schoen. Pani Kierownik 
wyjaśniła, że projekt uchwały dotyczy przystąpienia  do sporządzenia zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego w związku z potrzebami inwestycyjnymi nabywców 
działek przeznaczonych w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Kleszczewo pod aktywizację gospodarczą (4AG) oraz rolę w obrębie Krzyżowniki. Uchwała 
dotyczy sprzedaży działki drogowej. 



Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 9 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 9 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLV/371/2018 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 13 porządku posiedzenia 

Dyrektor Zespołu Szkół w Kleszczewie Pani Marzena Socha przedstawiła informacje 
dotyczące przygotowania szkoły do rozpoczęcia roku szkolnego 2018/2019. 

1.   Liczba uczniów ogółem zespół szkół 521 w tym: 
- przedszkole 3-latki   30  
- przedszkole 4-latki    22  
- przedszkole 5-latki    35 
- przedszkole 6-latki                 42 
RAZEM przedszkole               129 
- szkoła podstawowa    354 
- edukacja wczesnoszkolna   113 
- klasy IV-VIII    241 
- gimnazjum      38 
- RAZEM szkoła    393 
2.   Liczba oddziałów: 
- przedszkole                    6 
- szkoła podstawowa I-III       5 
- szkoła podstawowa IV-VIII      11 
- gimnazjum III         2 
- RAZEM         24 
3. Średnia liczba uczniów w oddziale szkolnym:22 
4. Zatwierdzona liczba godzin w tygodniu w roku 2018/2019:1026,50. 
5. Liczba nauczycieli na urlopie dla poratowania zdrowia – 2 osoby, 1 osoba na urlopie 
macierzyńskim i uzupełniającym, 1 osoba na długotrwałym L4 - od stycznia na urlopie 
macierzyńskim. 
6. Liczba nauczycieli: 
Wg osób 
- przedszkole   11 (2) 
- szkoła   35 (2) 
- RAZEM   46 (2) 
Wg etatów 
- przedszkole              10 
- szkoła              32,73 
Wg awansu zawodowego 
- stażyści   1 
- kontraktowi   10 
- mianowani   16 



- dyplomowani  19 
- RAZEM   46 
7.     Liczba pracowników administracyjno-obsługowych w etatach: 
- przedszkole   3,75 (poszukujemy sprzątaczki) 
- szkoła   5,75    
- stołówka   3,00 
- RAZEM:   12,50 
8.      Liczba sal lekcyjnych 
- przedszkole   6 
- szkoła   20 
- RAZEM    24 

W tym pracownia fiz – chem., 1 sala komputerowa. Dodatkowo stołówka, świetlica, 
gabinet psychologa, gabinet higienistki, stomatologa, intendenta, sala zabaw, hala sportowa. 
9.       Czas pracy świetlicy szkolnej     730 - 900,  1130– 1700. (60h) 
10.     Remonty przeprowadzone w wakacje: 

- termomodernizacja szkoły – gmina 
 
Dyrektor Zespołu Szkół w Tulcach Pan Andrzej Szymczak przedstawił następujące 

informacje: 
1. Liczba uczniów w Zespole Szkół w Tulcach - 678 w tym: szkoła podstawowa  486 (24 
oddziały), gimnazjum 67 (3 oddziały), przedszkole - 125 wychowanków ( 5 grup). 
2. W Zespole Szkół pracuje 61 nauczycieli, w przedszkolu 10 nauczycielek i 2 woźne 
oddziałowe. Ponadto w szkole zatrudnionych jest 8 pracowników obsługowych i 
administracyjnych w tym nowy woźny i dodatkowe pół etatu sekretarki. 
3. Od września zatrudniono w szkole - 2 nauczycieli j. polskiego; nauczyciela j. 
niemieckiego; nauczyciela religii; nauczyciela matematyki i panią wicedyrektor. Na urlopach 
z różnych przyczyn przebywa w tej chwili 6 nauczycieli. 
4. W szkole pracuje 25 nauczycieli dyplomowanych, 18 mianowanych, pozostali to 
nauczyciele kontraktowi i stażyści. 

Radny Rajchelt spytał ilu uczniów zdawało egzaminy poprawkowe? 
Pani Dyrektor Socha odpowiedziała, że w szkole w Kleszczewie taki egzamin zdawało 

3 uczniów, wszyscy przeszli do następnej klasy, w tym jeden otrzymał promocję warunkową. 
Dyrektor ZS w Tulcach odpowiedział, że egzamin poprawkowy zdawał jeden uczeń, 

który także otrzymał promocję do kolejnej klasy. 

Ad. 14 porządku posiedzenia 
Pan Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie  międzysesyjnym: 

26 VII  – wyjazd do Krotoszyna wraz z Prezesem ZK Komunalnego w Kleszczewie Panem R. 
Pominem - zapoznanie się z ofertą autobusów firmy IVECO, 
27 VII  – uroczystości  Święta Policji w Swarzędzu, 
2 VIII  - spotkanie w Zarządzie Dróg Powiatowych na temat współpracy (projekt ronda w 
Tulcach, remont ul. Poznańskiej w Tulcach, budowa ścieżki Gowarzewo - Poznań, drogi 
Swarzędz - Kleszczewo) 
18 VIII  - Aktywne Sołectwo - impreza w Śródka – Krzyżowniki 



19 VIII  - dożynki Powiatu Poznańskiego w Radzewie gm. Kórnik, delegacja gminy 
Kleszczewo z wieńcem dożynkowym, poczet sztandaru sołtysów Powiatu Poznańskiego 
wystawiony przez sołtysów gminy Kleszczewo, 
22 VIII  - spotkanie z przedstawicielami gmin członkowskich ZM GOAP - odpowiedź na 
pismo prezydenta Jaśkowiaka dotyczące podniesienia kosztów usuwania odpadów dla 
mieszkańców gmin członkowskich z wyjątkiem Poznania. Podczas spotkania ustalono, że 
aktualnie ustalony budżet się równoważy, nie ma podstaw do zmian. Nie jest to właściwy 
moment na podejmowanie dyskusji w tak kontrowersyjnej sprawie, tematy powrócą zapewne 
po wyborach samorządowych. 
27 VIII  - zebranie sołtysów - przygotowanie zebrań wiejskich, kwestie związane z 
wykorzystaniem funduszy sołeckich. 
28 VIII  - spotkanie w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Wielkopolskiego z dyr. 
Napierałą, z udziałem dyrektora  Stowarzyszenia Metropolii Poznań Piotra Wiśniewskiego - 
uzgodnienia w sprawie  realizacji ZIT 
01 IX - obchody 79 Rocznicy Napaści Niemiec na Polskę oraz Dnia Weterana – Pan Wójt 
wraz Przewodniczącym RG złożyli kwiaty pod pomnikiem Armii Poznań   
02 IX - Wielki Odpust w Tulcach - rozmowa z Arcybiskupem Gądeckim na temat budowy 
Kościoła w Gowarzewie, min. sprawy zmiany w planie zagospodarowania przestrzennego  
oraz zamiany gruntów w celu zabezpieczenia terenu pod budowę.  
03 IX - rozpoczęcie roku szkolnego  - udział w uroczystości  w szkole w Kleszczewie 
05 IX – wręczenie czterem osobom aktów nadania stopnia nauczyciela mianowanego.  

INWESTYCJE I REMONTY 
W toku:  
- zakończona termomodernizacja SP w Ziminie oraz ZS w Kleszczewie trwają prace w 
świetlicy w Poklatkach, 
- zakończona budowa ulicy Świerkowej/cz. Bukowej oraz Tulipanowej, 
- budowa studni głębinowej w Gowarzewie - odwiert na głębokość 143m do pokładów wód 
trzeciorzędowych (mioceńskich), będzie to alternatywne źródło zaopatrzenia w wodę. W 
planie jest powstanie jeszcze jednego zbiornika retencyjnego oraz wykonanie drugiego 
odwiertu (rezerwowego) – w planie budżetu na kolejny rok. Problem niedoboru wody w 
Gowarzewie w ten sposób  można uznać, na pewien,  czas za rozwiązany. 
- rozbudowa szkoły w Tulcach, 
- przebudowa drogi powiatowej Kleszczewo-Swarzędz, 
Nowe przedsięwzięcia:  
- rozstrzygnięty przetarg na budowę ulic: Narcyzowej oraz  Wrzosowej - Chabrowej w 
Tulcach - firma Langras Andrzej Latanowicz, Tomasz Latanowicz z Runowa. Ul. Narcyzowa  
koszt 871.510,35 zł (budżet 1.010.913,62 zł ), Chabrowa + Wrzosowa koszt 412.262,18 zł 
(budżet 487.838,13 zł). 
-  budowa kanalizacji sanitarnej na tereny inwestycyjne w  Krzyżownikach,  
INFORMACJE 
- otwarcie ofert na zakup ciężkiego wozu ratowniczo-gaśniczego  dla OSP Gowarzewo - 2 
oferty (najwięcej punktów firma Wawrzaszek 1.174 tys. zł) 
- dofinansowanie wyposażenia OSP z funduszu solidarności MSWiA: 

• Kleszczewo 10.176,67 zł, Gowarzewo 10.421,10 zł, Krzyżowniki 9.277,60 zł,     
Komorniki 9.697,87 zł. 



- spotkanie informacyjno-edukacyjne Programu Priorytetowego "Czyste Powietrze" 
organizowane przez Ministerstwo Środowiska 11.09.2018 o godz. 16.00. 
- 8.09. 2018 g. 17.00  otwarcie boiska z bieżnią w Tulcach 
KONSULTACJE 
- Tuczarnia w Gowarzewie – Sprawa dotycząca pozwolenia na budowę toczy się w 
Starostwie. Zgłosiła się nowa osoba, która zwróciła się o uznanie stroną w sprawie, uznano 
stronę i wznowiono sprawę decyzji środowiskowej.  
- Sprawa wieży telefonii komórkowej  w Gowarzewie – złożony wniosek pozwolenia na 
budowę w Starostwie. Właściciel gruntu nie spodziewał się tak dużych protestów ze strony 
mieszkańców. Aktualnie właściciel działki ma trudności aby rozwiązać umowę z inwestorem. 
Na prośbę Wójta inwestor wskazał obszar, który mógłby być brany pod uwagę pod 
lokalizację wieży  - nadal jest to obszar w pobliżu istniejącej zabudowy osiedla w 
Gowarzewie. 
 
Ad. 15 porządku posiedzenia 

Radny Maćkowiak spytał, czy są ustalone terminy spotkań wiejskich? 
Pan Wójt odpowiedział, że w dniu dzisiejszym informacja o terminach zebrań została 
umieszczona na stronie internetowej, sołtysi po sesji otrzymają kurendy. Pan Wójt podał 
ustalone terminy spotkań. 

 Radna Michałowska spytała w odniesieniu do ostatniego pożaru w Nagradowicach, 
czy jest możliwość zwiększenia ilości hydrantów pożarowych? 
Pan Wójt odpowiedział, że istnieje taka możliwość, natomiast nie ma sygnałów ze strony 
strażaków aby była taka konieczność. Większa liczba hydrantów w obrębie tej samej sieci 
wodociągowej nie spowoduje, że będzie w nich większa ilość wody. 
 Radna Michałowska spytała, czy można utworzyć przejście dla pieszych na ul. 
Fiołkowej  przy wjeździe na osiedle w miejscowości Tulce. Pani Michałowska zwróciła 
uwagę, że nagminnie kierowcy skręcają w tą ulicę gwałtownie i z dużą prędkością. 
Pan Wójt uznał wniosek za zasadny. 

 Sołtys Gowarzewa poprosiła o wyczyszczenie rowów w Gowarzewie, szczególną 
uwagę zwróciła na okolice ulicy Swarzędzkiej, przy mostku. 

Ad. 16 porządku posiedzenia 
W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący obrad podziękował wszystkim                  

za przybycie i zamknął obrady sesji o godzinie 18:10. 
 
 
 
Protokołowała:                                                                       Za zgodność z przebiegiem obrad 
 
Agata Zdobylak                                                                          Przewodniczący Rady Gminy 
       

      Henryk Lesiński  

 


